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PROCES VERBAL

Încheiat azi, 22 august 2013, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al 
municipiului Alba Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.627/2013  a  Primarului 
municipiului Alba Iulia.

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local sunt publice.
Marius  Adrian  Costinaş:  „La  şedinţă  sunt  prezenţi  un  număr  de  20  de 

consilieri.  Lipseste  domnul  consilier  Tudoraşcu  Raul  Sebastian.  Aşadar  şedinţa 
noastră este legal constituită.”

Marcel  Jeler:  "Domnilor  consilieri,  doresc să precizez faptul  că,  la lucrările 
şedinţei noastre  participă: Hava Mircea – Primarul municipiului Alba Iulia, d-na Ţîr 
Teofila  –  director  Direcţia  cheltuieli,  d-na  Aurica  Groza  –  şef  serviciu  public 
comunitar  pentru  cadastru  şi  agricultură,  d-na  Rânghet  Georgeta  –  şef  serviciu 
administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios,  autoritate  tutelară,  d-na  Mihaela 
Petcu - consilier Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate 
tutelară"

Marcel Jeler : “Domnule preşedinte, aş vrea să supun aprobării dumneavoastră 
procesul verbal al şedinţei anterioare. Discuţii dacă aveţi pe marginea acestui proces 
verbal? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru.”

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 19 voturi pentru şi o abţinere – Pocol 
Dorin Iustin."

Pocol Dorin Iustin : „Nu pot sa votez pentru, deoarece eu nu am participat la 
aceea sedinta.”

Marius Adrian Costinaş: "Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom 
avea  pentru această  şedinţă.  Propunerea  mea este  de  vot  deschis  prin  ridicare  de 
mână. Cine este pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 20 voturi pentru."
Marius  Adrian  Costinaş:  "Pe  ordinea  de  zi  avem  13 proiecte  de  hotărâre. 

Proiectul numărul 12 de pe ordinea de zi  trebuie modificat la art. 2 cu se constituie/ 
nu se constituie."

Hava Mircea : „Daca nu se poate modifica eu il retrag de pe ordinea de zi şi se 
va intra în şedinţa viitoare cu un nou proiect de hotărâre. Este mult mai corect asa 
...nu vreau să am nici o interpretare in acest sens.”

Pleşa Gabriel : „Să se modifice acum.”
Hava Mircea : „Să ne spună domnul secretar daca este legal sau nu.”
Marcel Jeler : „Daca sunteti de acord cu modificarea se poate modifica.”
Hava Mircea : „Eu sunt de acord.”
Costinaş  Marius  Adrian  :  „Deci  se  va  modifica  proiectul  cu  numărul  12. 

Suplimentar au fost introduse  următoarele proiecte: 



14 Proiect de hotărâre privind stabilirea unor taxe speciale
15 Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local 

pentru Asociaţia Artă şi Tradiţii Meşteşugăreşti Alba
16  Proiect  de  hotărâre  privind  alegerea  preşedintelui  de  şedinţă  care  va 

conduce lucrările Consiliului local al municipiului Alba Iulia în perioada septembrie 
– noiembrie 2013

Pleşa Gabriel : „Proiectul nr. 14 a fost la comisia de buget finanţe ca la noi la 
administrare nu a fost?”

Rânghet Georgeta : „Da, la buget, finante.”
Pleşa Gabriel: „Eu nu sunt de acord să se introduca proiectul nr.14 pe ordinea 

de zi.”
Marius  Adrian  Costinaş:  „Supun  la  vot  ordinea  de  zi  a  acestei  şedinţe  cu 

modificările şi  completările aduse. Cine este pentru?”
"Fiind  supusă  la  vot,  aceasta  a  fost  votată  cu  15  voturi  pentru,  2  voturi 

împotrivă – Albani Rocchetti Simone şi Pleşa Gabriel şi 3 abţineri – Petric Vasile 
Daniel, Zdrânc Daniel Liviu şi Buglea Rareş."

Marius Adrian Costinaş: "Şi acum vă prezint următorul

PROIECT AL ORDINII DE ZI:
I. Diverse
II. Proiecte de hotărâri privind: 

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2013
              2. Acordarea de facilităţi fiscale unei persoane fizice

3.  Înfiinţarea  Serviciului  creşe  în  cadrul  Direcţiei  de  asistenţă  socială  şi 
aprobarea statului de funcţii şi organigramei Direcţiei de asistenţă socială

4. Alocarea unei sume de bani din bugetul local pe anul 2013 al municipiului 
Alba Iulia pentru Parorhia Ortodoxă Alba Iulia Maieri II
5.  Modificarea valorii totale de investiţie aprobată prin anexa la HCL nr.84/2013
6. Aprobarea Regulamentului pentru acordarea de gratuitate la transportul public 
local elevilor cu domiciliul în municipiul Alba Iulia
7.  Propunerea de atribuirea în proprietate a terenului aferent apartamentelor
8. Rectificarea  suprafeţei  unui  imobil  (teren),  proprietatea  municipiului  Alba 
Iulia, situat în Alba Iulia str. Nichita Stănescu
9.  Parcelarea  şi  înscrierea  dreptului  de  proprietate  a  municipiului  Alba  Iulia 
asupra unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Cloşca Bl.3
10. Parcelarea  şi  înscrierea  dreptului  de  proprietate  a  municipiului  Alba  Iulia 
asupra unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, Str. Livezii,Bl.B9,Sc. A
11. Renunţarea la calitatea de membru al Asociaţiei „Fotbal Club Unirea 1924”
12. Revocarea  art.  3  al  HCL nr.  3/2012  privind  constituirea  ca  parte  civilă  a 
municipiului Alba Iulia prin Consiliul Local în dosar penal nr.7223/107/2012 (fost 
dosar penat nr.129/8/2011)
13. Deplasarea domnului Raul Tudoraşcu, consilier local în cadrul Consiliului local 
al municipiului Alba Iulia în Belgia la Bruxelles, in perioada 15-18 septembrie 2013, 



pentru a participa la seminarul 2 „Pilot  Training for  Elected Reprezentatives” din 
cadrul  Proiectului  „INNOVATIVE  PLACE  –  BRAND  MANAGEMENT”  - 
Citzlogo/URBACT II

                        Iniţiator, 
Primar 
Mircea Hava

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru luna 
septembrie 2013  

Costinaş  Marius  Adrian  :  „Deci  se  poate  incepe  sedinţa.  Avem la  diverse 
prezentat  un  raport  de  deplasare,  în  Ungaria  la  Szekesfehervar,   al  domnului 
viceprimar  Paul  Voicu şi  o  solicitare  a  SC Monolit  SRL,  înregistrată  la  primăria 
municipiului cu nr. 65431/2013. Eu propun să se transmită executivului pentru a se 
iniţia un proiect de hotărâre.”

Bogăţan  Ioan  :  „Pentru  a  câta  oara  intra  in  sedinta  Consiliului  solicitările 
Monolitului? Deja i s-a răspuns de atatea ori.”

Costinaş Marius Adrian : „La punctul diverse mai există o solicitare din partea 
Companiei  naţionale  de  autostrăzi,  Secţia  Drumuri  Naţionale  Alba  înregistrată  la 
Primăria municipiului Alba Iulia cu nr. 65153/2013.”

Hava Mircea:  „  Nu consiliul  local  angajeaza chestiuni  de genul  acestea.  In 
termen de 2 săptămani instanta  va decide ce si cum. Noi suntem în instanţă cu SC 
Salprest SRL şi nu avem cum să îi ajutăm. Ei vor gratuităţi.”

Paul Voicu :  „ Până in 2015 tot cei  de la Salprest  administreaza groapa de 
gunoi. Nu stiu ...or fi fost la ei pentru a incheia vreu contract si nu au vrut?O să 
vorbescu eu cu ei si vom lua o decizie pentru ai sprijini.”

Popa Pavel : ”Am o rugăminte să îmi acceptati sa vă transmit din partea cealo 
2106 cetățeni  din Oarda,  Ciugud si  Limba cu  privire  la  neîmpăcarea cu adevarat 
gresita a celor care au luat hotararea de a intrezice intrarea in Oarda pe la pod. De ce  
va spun asta? Nu este nici un indicator la intrarea in Oarda- Pterom - Elit...si acolo se 
pot intâmpla minuni din faptul ca traficul este mare. Atunci macar se respecta viteza. 
Acum vin cei din Sebes spre Alba si invers si au viteza mare. Ce rugaminte am eu :  
amplasarea  indicatoarelor  cu  restrictie  de  viteză.  Am  rugamintea  sa  luati  in 
considerare în acesta ședință că v-am informat si v-am rugat. Să ne gândim inca o 
data daca e bine ce s-a facut.Noi zicem că nu e bine, si credem ca e gresita intentionat 
a nu mai intra in Oarda la capatul podului. Nu se intâmpla nimic daca se lasa asa.Vă 
multumesc.”

Costinaş Marius Adrian : „Şi acum să trecem la ordinea de zi.”
Domnul consilier Pocol Dorin Iustin a parasit sala de sedinta.

1. Rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 2013
Se dă cuvântul domanei Tîr Teofila care prezinta proiectul de hotărâre.Se dă cuvântul 
domnului Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din partea Comisiei 



Consiliului  local  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget,  finanţe,  servicii 
publice şi comerţ.
Sandu Cornel  Stelian:  "Comisia a avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Domnul consilier Șerdean Dorin Pavel a părăsit sala de sedinta.
Pleșa Gabriel : "De ce se scad unele sume de bani de la cheltuielile de personal la mai 
multe capitole?"
Tîr Teofila:  "Pentru ca multi dintre angajati au plecat iar angajari nu s-au mai facut. 
Iar de exemplu la capitolul 84.02 nu au mai fost bani."
Pleșa Gabriel: "Suntem la zi la cu platile la transport?"
Tîr Teofila: "Nu"
Plesa Gabriel : ”Dar ce luni mai avem de platit?„
Tîr Teofila : ”Nu stiu ...mai ...iunie...trebuie să mă uit pe facturi. Nu am venit pregat-
ita pentru asa ceva.„ 
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai  aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine
este pentru?"
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 13 voturi pentru și 5 abțineri - Albani 
Rocchetti Simone, Petric Vasile Daniel, Zdrânc Liviu Daniel, Buglea Rareș și Pleșa 
Gabriel.

S-a adoptat Hotărârea nr. 247/2013

2. Acordarea de facilităţi fiscale unei persoane fizice
Se dă cuvântul doamnei Anuta Sinar care prezinta proiectul de hotărâre precum si 
raportul de specialitate.
Se dă cuvântul domnului Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului local de studii, prognoze economico-sociale, buget, fina-
nţe, servicii publice şi comerţ.
Sandu Cornel  Stelian:  "Comisia a avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine
este pentru?"
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.

S-a adoptat Hotărârea nr. 248/2013

3.  Înfiinţarea Serviciului creşe în cadrul Direcţiei de asistenţă socială şi aprobarea 
statului de funcţii şi organigramei Direcţiei de asistenţă socială
Se dă cuvântul doamnei Adela Cristescu care prezintă proiectul de hotărâre precum și 
raportul de specialitate.
Se dă cuvântul domnului Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului local de studii, prognoze economico-sociale, buget, fina-
nţe, servicii publice şi comerţ.
Sandu Cornel  Stelian:  "Comisia a avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."



Se dă cuvântul domnului Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, să-
nătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
Domuţa Iulius Viorel:  "Comisia  a  avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Pleșa Gabriel : "Avem vreo sansă să putem începe in acesta toamna creșa?"
Cristescu  Adela  :  "Daca  nu  vor  fi  contestati  sperăm  ca  în  luna  octombrie  sau 
noiembrie să putem începe."
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine
este pentru?"
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru.

S-a adoptat Hotărârea nr. 249/2013

4 Alocarea unei sume de bani din bugetul local pe anul 2013 al municipiului Alba 
Iulia pentru Parorhia Ortodoxă Alba Iulia Maieri II
Se dă cuvântul doamnei Fara Luminita care prezinta proiectul de hotarâre precum si 
raportul de specialitate.
Se dă cuvântul domnului Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului local de studii, prognoze economico-sociale, buget, fina-
nţe, servicii publice şi comerţ.
Sandu Cornel  Stelian:  "Comisia a avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Se dă cuvântul d-lui consilier Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de avizare din 
partea  Comisiei  Consiliului  Local  pentru  activităţi  ştiinţifice,  învăţământ,  cultură, 
sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Pleșa Gabriel:„Numai ceva vreau sa i intreb pe colegii din comisii...de-a lungul timpului 
au existat mai multe cereri de acest sens...pe unele le-am aprobat pe altele nu ...in acest 
caz ce a stat la baza aprobarii acestei cereri?”
Buglea Rareș: ”Împlinesc nu stiu cati ani de cand functioneaza. Biserca Maieri II a fost 
construită în anul 1713 prin folosirea materialelor rezultate din demolarea Catedralei 
fostei Mitropolii Ortodoxe ridicată de Mihai Viteazul în anul 1957."
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă mai aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine 
este pentru?"
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru și două abțineri - Clepan 
Dimitrie Horatiu si Medrea Bogdan. "

S-a adoptat Hotărârea nr. 250/2013

5. Modificarea valorii totale de investiţie aprobată prin anexa la HCL nr.84/2013
Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezinta proiectul de hotarâre precum 



si raportul de specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din partea 
Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
Ioan  Bogăţan:  “Comisia  a  avizat  favorabil  acest  proiect  de  hotărâre  şi  nu  avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.„
Marius Adrian Costinaş: „Discuţii dacă aveţi? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine este 
pentru?"
"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru. "

S-a adoptat Hotărârea nr. 251/2013

6 Aprobarea Regulamentului pentru acordarea de gratuitate la transportul public local 
elevilor cu domiciliul în municipiul Alba Iulia
Costinas Marius Adrian : „Aici dupa cum ati vazut sunt niste obiectiuni cu privire la 
acest proiect de hotarare. Nu stiu daca le-ati vazut.”
Se dă cuvântul domnului Calin Sunzuiana care prezinta proiectul de hotărâre precum 
si raportul de specialitate.
Se dă cuvântul domnului Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului local de studii, prognoze economico-sociale, buget, fina-
nţe, servicii publice şi comerţ.
Sandu Cornel  Stelian:  "Comisia a avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Se dă cuvântul d-nei consilier Onetiu Maria Cornelia care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru  administraţie  publică  locală,  juridică  şi 
disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Onetiu Maria Cornelia: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Albani Rocchetti Simone: “Vad că fața de ceea ce ati cerut voi,ca initiatori, aici in 
acest proiect s-a schimbat total. Vreau numai sa le atrag atentia colegilor din PSD. Nu 
mai are nici o legatura.... ce ati cerut voi si ce scrie aici."
Jidveian Ovidiu Viorel : „Adica?”
Albani Rocchetti Simone: ”Adica, o să fie numai pentru categoriile defavorizate. Voi ati 
spus ca pentru toti.„
Costinaș  Marius  Adrian:  “Legea  este  destul  de  clară.  Eu  cred  că  ar  trebui  să 
reanalizăm și prima hotărâre."
Rânghet Georgeta: “Am făcut adresă către Instituția Prefectului cu privire la hotărârea 
adoptata si asteptăm un răspuns."
Hava Mircea : “Așteptăm și vedem punctul de vedere si al Prefecturii. Cu toate ca noi 
am mai avut punctul de vedere al prefecturi si cu alte ocazii ...si nu l-a luat nimeni in  
considerare. Regulamentul este ok, dar este vorba de prima hotărâre. Să ne gândim 
bine ceea ce facem. Să nu mai dăm exemplu de genul Giurgiu si Timișoara. Acolo s-a 
inteles că nimeni nu fura de la nimeni.Eu o sa va aduc un proiect de hotărâre si cu 
someri ...pentru ca acestia chiar fac parte din categoria persoanelor defavorizat."



In sala de sedinta intra domnul consilier Pocol Dorin Iustin.
Popa Pavel : “Referitor la respectarea legii noi nu avem voie să trecem peste lege. Să 
avem  un  pic  de  răbdare.  Am  auzit  la  Radio  ceva  discutii  in  legatura  cu  acest 
subiect...."
Sandu Cornel : “Este altă discuție ceea ce ati  auzit  dumneavoastră. Este vorba de 
transportul în afara localități. Acesta se deconteaza de la bugetul de stat. S-a constatat 
ca pe rutele fercventate de elevi au crescut foarte mult tarifele de la abonament. Nu 
are nici o legatura cu transportul local."
Popa Pavel : „Am inteles gresit.” 
Costinaș Marius Adrian: “Eu propun amânarea pentru că hotărârea cu gratuitatea este 
trimisă  la  Prefectură  si  asteptăm un  răspuns.  In  momentul  in  care  vom avea  un 
raspuns de la prefectura o sa reluam discutiile cu privire la acest proiect."
Domnul consilier Paul Voicu a părăsit sala de ședință.
Jidveian Ovidiu : “Dar nu are nici o legătură, hotărârea intră in vigoare numai după 16 
septembrie."
Costinaș Marius Adrian: “Atunci daca nu mai sunt si alte discuții supun la vot, cine 
este pentru? Fiind supus la vot proiectul de hotărâre a fost votat cu 16 voturi pentru și 
doua abțineri - Costinaș Marius Adrian și Popa Pavel."

S-a adoptat Hotărârea nr. 252/2013

Au revenit in sala domnii consilieri Serdean Dorin Pavel și Paul Voicu.

7. Propunerea de atribuirea în proprietate a terenului aferent apartamentelor
Se dă cuvântul doamnei Groza Aurica care prezinta proiectul de hotărâre si raportul 
de specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din partea 
Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
Ioan  Bogăţan:  “Comisia  a  avizat  favorabil  acest  proiect  de  hotărâre  şi  nu  avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Marius Adrian Costinaş:  "Discuţii?  Nu sunt,  aşadar supun la vot  cine este pentru 
aprobarea acestui proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 253/2013

8.  Rectificarea suprafeţei unui imobil (teren), proprietatea municipiului Alba Iulia, 
situat în Alba Iulia str. Nichita Stănescu
Se dă cuvântul doamnei Groza Aurica care prezinta proiectul de hotărâre si raportul 
de specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din partea 
Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
Ioan  Bogăţan:  “Comisia  a  avizat  favorabil  acest  proiect  de  hotărâre  şi  nu  avem 



obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Marius Adrian Costinaş:  "Discuţii?  Nu sunt,  aşadar supun la vot  cine este pentru 
aprobarea acestui proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 254/2013

9. Parcelarea şi înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia asupra 
unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, str. Cloşca Bl.3
Se dă cuvântul doamnei Groza Aurica care prezinta proiectul de hotărâre si raportul 
de specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din partea 
Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
Ioan  Bogăţan:  “Comisia  a  avizat  favorabil  acest  proiect  de  hotărâre  şi  nu  avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Marius Adrian Costinaş:  "Discuţii?  Nu sunt,  aşadar supun la vot  cine este pentru 
aprobarea acestui proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru și o abținere - Zdrânc 
Liviu Daniel."

S-a adoptat Hotărârea nr. 255/2013

10. Parcelarea şi înscrierea dreptului de proprietate a municipiului Alba Iulia asupra 
unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, Str. Livezii,Bl.B9,Sc. A
Se dă cuvântul doamnei Groza Aurica care prezinta proiectul de hotărâre si raportul 
de specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din partea 
Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
Ioan  Bogăţan:  “Comisia  a  avizat  favorabil  acest  proiect  de  hotărâre  şi  nu  avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Marius Adrian Costinaş:  "Discuţii?  Nu sunt,  aşadar supun la vot  cine este pentru 
aprobarea acestui proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 20 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 256/2013

11. Renunţarea la calitatea de membru al Asociaţiei „Fotbal Club Unirea 1924”
Se  dă  cuvântul  doamnei  Rânghet  Georgeta  care  prezinta  proiectul  de  hotărâre  si 
raportul de specialitate.
Se dă cuvântul d-nei consilier Onetiu Maria Cornelia care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru  administraţie  publică  locală,  juridică  şi 
disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Onetiu Maria Cornelia: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 



avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Pleșa Gabriel: ”Cu cate voturi pentru?”
Onetiu Maria: ”O abținere si 2 voturi pentru.”
Buglea Rareș: ”În toate demersurile făcute de cei care mai sunt acolo la Unirea și care 
vor să revitalizeze acest club si activitatea sportivă, au venit în fata administrației publice 
cu un program de relansare, cu un program de repunere pe roti a acelui club sportiv, în 
care propuneau lucruri foarte simple. Actualii copii și juniori care sunt legitimati acolo și 
care apartin de Unirea 2006, ma refer la SA, să fie preluati de ONG 1924 printr-o forma 
foarte simpla. Renunța la ei SA și  îi  preluam noi și  putem efectua acolo activitatea 
sportiva.  Acesta  era  primul  demers.  Daca  cu  echipa  mare  nu  putem intra  in  anul 
competițional măcar cu echipa de juniori sa facem ceva. Noi acum retragându-ne și din 
aceasta asociație ne debarasăm renunțăm să-i mai sprijinim pe cei 150 de copii care fac 
sport acolo. Ne retragem din ONG, rămânem de izbeliște. Retragerea noastră din ONG 
nu este deloc oportuna. Trebuie să găsim soluția ca prin acest ONG să  preluăm copii 
care mai fac sport acolo și să-i finanțăm.”
Pleșa Gabriel: ”Daca îmi premiteti. Nici nu se pune problema de o finanțare, cel putin nu 
acum. Problema care se pune este de susținerea noastră din punctul de vedere al bazei 
sportive., terenului de antrenament, etc. care sunt stipulate in acel contract de comidat 
care expira in data de 12 septembrie. Personal va propun să nu iesim, in nici un caz, din 
contra să pregătim un proiect de hotărâre prin care să prelungim contractul de comodat 
pentru anul  competitional 2013-2014, având in vedere că resursele financiare au fost 
găsite. Ar fi păcat să dăm cu piciorul. Sunt totusi copii care fac de ani buni acolo fotbal, 
sunt copii din municipiu, copii de contribuabili.Eu zic să îi lăsăm să poată juca. Fac un 
apel  la dumneavoastră să nu renuntăm la aceasta asociere.  Sigur că înțeleg temerile 
unora dintre dumneavoastră, stim cu totii că au fost probleme; îi păcat să dăm cu piciorul 
la aceasta asociere. Noi oricum avem personal acolo angajat pentru întreținere. Doar nu 
o să îi trimitem acum în șomaj? Copii au produs rezultate. Se poate vedea ce rezultate au 
avut, domnul Buglea poate cere o situație in acest sens. Și inca o problema. Eu din 
raportul de specialitate am înțeles că nu mai suntm de acord să facem parte din aceasta 
asociere pentru că Unirea 2006 este o societate în insolvență.  D-na Rânghet este o 
societate in insolvență...nu in faliment. Stati să vedem. Nu cred că este bine să ieșim din 
aceasta asociere numai că societatea are probleme. Stati să vedem ce se întâmpla. De ce 
să ne grăbim și să compromitem acest an competitional? „
Buglea Rareș: ”Eu chiar speram că se va veni cu un proiect de hotărâre în sensul celor 
spuse de mine  și cei de acolo de la club. Preluarea celor 150 de copii. De ce să ne 
retragem? Știam de la început care este scopul acestei asociații. De atragere a tinerelor 
talente.”
Hava Mircea : ”Eu am fost inițiatorul acestui proiect de hotărâre pe care o să îl mențin 
indiferent de toate emoțiile și să știți că nu este nici o chestuine de răzbunare. Nu este 
legal ceea ce doriți.Eu m-am întâlnit cu părinții, fără presă, fără tam-tam-uri și le-am 
explicat ce se poate face. Am vorbit cu Bărdaș și cu Sarmeș. Chiar i-am spus ”Măi tu 
chiar nu te-ai săturat?  Mai vrei?” Este exclus un contract de comodat. Gata. Soluția este 
să ne plătească. Asta am vorbit eu cu ei. Să vina și Dăscălescu și să discutăm. Dar 
discuții de genul acesta nu își au rostul. Dumneavoastră hotărâți cum vreți, eu mi-am 
făcut datoria față de ceea ce înseamnă lege. Treaba dumneavoastră, puteti să rămâneti, 



dumneavoastră  hotărâți.  Puteti  să  aprobați  tarifele...nu  se  aproba nu se  joaca.  Peste 
chestiunea aceasta nu pot să trec. Pe majoritatea care au fost la mine îi cunoasc, dar nu se 
poate face altfel. Le-am spus că 50 de lei este ora de antrenament, este o suma nu foarte 
mare, le-am spus că o să le găsesc câțiva sponsori ca să le plătească antrenamentul...200 
de lei ca să joace un meci...oricum ei joaca un meci ...doua pe săptămâna. Atât putem să 
îi ajutăm. Altă soluție nu am , dar daca știți dumneavoastră, așteptăm. Ar mai crearea 
unui club dar să nu se înscrie la federație.”
Zdrânc Liviu Daniel: ”Soluția pentru juniori, daca noi ieșim din această asociație, este să 
plătească pentru .....”
Hava Mircea : ”Da.”
Zdrânc Daniel Liviu : ”Dar eu vă întreb dar pentru terenul mare, ei nu fac antrenamente 
și pe terenul mare?”
Buglea Rareș:”Noi ne retragem din 2006, 1924 dispare, care este....noi nu vom mai avea 
nici o forma?Legea spune că până la 14 ani sunt juniori și pot juca acolo dar după trebuie 
să mergă la un club legitimat, dar in Alba nu mai există un asemenea club. La cluburile 
private există taxe pe lună. Acești copii nu plătesc. Ei aveau clubul municipal, că asa îl 
cunoștea lumea. Acum dispare și acesta.”
Zdrânc Liviu Daniel: ”Din moment ce ei vor trebui să plătească taxa, să plătească terenul 
nu cred că va mai exista interes pentru copil și atunci se vor duce la cluburile private.”
Buglea Rareș: ”Până la 14 ani se duc la cluburile private, apoi se vor duce  acolo unde 
sunt cluburie inscrise in FRF- Deva, Cluj...”
Clepan Dimitrie Horațiu: ”Eu am doi copii la club privat și eu plătesc pe luna o suma de 
bani. 70 de lei pe luna plus terenurile de antrenamente pe care le plătim acum mai putin 
la Micești, unde făceau copii antrenamente gratis. Acum văd o taxă de 200 de lei per oar, 
plus 25 de lei ora de antrenament. Mi se pare un pic cam mult. La Micești noi părinții am 
dat bani ca să repare vestiarele.”
Buglea Rareș: ”Tarifele sunt la proiectul de hotărâre numărul 14. Acestea vor fi plătite de 
clubul unde joaca copilul dumneavoastră.”
Pleșa Gabriel: ”Se distruge și este păcat. Tot vorbim că dorim să scoatem copii din fata 
televizorului, a calculatorului. Haideți să salvăm anul competițional pentru acești copii. 
Cei care își vor permite îi vor da la un club privat. De ceva timp avem nevoie de o lege a 
sportului  corectă.  Credeti-mă  că  nu  mai  intervin,  dar  chiar  fac  un  apel  la 
dumneavoastră.”
Buglea Rareș:”Eu sunt convins că multi dintre copii au fost ofertați de echipe de la alte 
cluburi dar ei au spus nu, rămânem acasa și  nu au plecat la alte echipe. Propun să 
preluăm aceste echipe de juniori.”
Clepan Dimitrie Horațiu: ”Sunt 7 echipe private in oraș dar după 14 ani copii nu mai au 
nici un fel de posibilitate.”
Hava Mircea : ”Situația nu este chiar asa de simpla. De ce nu vreti să pricepeți. Nu 
putem să ne afiliem la federație. În momentul în care ne-am afiliat trebuie predat tot.....il 
predăm dar cine plătește?Aceasta este discuția. Părinții au înțeles că nu se mai poate. Ei 
sunt legitimați la societate. Din cauza asta nu se poate. le-am promis că pentru cei 50 de 
lei o să găsim soluția se să plătească. Nu se mai poate, este lege. Și în lege scrie clar de 
unde primesc banii. Aș vrea să vă citesc domnilor consilieri ce declarații ați dat. data 
viitoare la ședință o să vă aduc să vă arat ce ati spus. Ce ați spus atunci și ce ați spus 



acum. Nici unul nu a zis nimic, nici unul nu a stiut nimic, Primarul a făcut tot, să vă fie 
de bine. Îmi pare rău că nu a încercat nimeni să le explice, tot a mers pe treaba asta de 
jecmănit bani. Noi ceea ce ne-am propus s-a realizat. Nu este vorba de frica de a ajunge 
iarăși acolo, dar nu mai pot nici eu ca om să fac chestiuni de genul acesta. Eu mă angajez 
ca până la sfârșitul anului să găsesc sponsori pentru ei.”
Zdrânc Daniel Liviu : ”Până la sfârșitul anului copii trebuie să plăteacă. Cei care nu au 
posibilitatea....”
Hava Mircea :”Domnule consilier a 20 oara îți spun că o să încerc să le găsesc sponsori 
până la sfârșitul anului.”
Albani Rocchetti Simone: ”Dumneavoastră spuneați că nu se mai pot face contracte de 
comodat pentru că nu ne mai permite legea?”
Hava Mircea : ”Da.”
Albani Rocchetti Simone: ”Dar cel putin în raportul de specialitate toate legile care sunt 
introduse în ele sunt din 2006 și 2001. Înseamnă că nu este nici o lege mai recentă.”
Rânghet Georgeta: ”Păi nu a apărut alta mai nou.”
Albani Rocchetti  Simone: ”Înțeleg că nu de acum nu se mai poat face contracte de 
comodat. Înseamnă că din 2006.”
Domnul consilier Jidveian a părăsit sala de sedinta.
Rânghet Georgeta: ”Legile au fost modificate și completate ulterior.”
Hava Mircea : ”Indiferent daca suntem sau nu în ONG noi nu putem să mai plătim 
nimic. Daca nu se poate nu se poate. Noi nu suntem afiliați federației. ONG-ul nu este 
afiliat. Numai daca există o societate. Orice bani pentru aceste sporturi sunt bani ca 
ajutor de stat.Daca se putea maine îi preluam. Dar nu se mai poate.”
Costinaș Marius Adrian: ”Daca nu mai sunt și alte discuții, spun la vot.”
”Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 10 voturi pentru, 4 abțineri - Petric Vasile, 
Pocol Dorin Iustin,  Medrea Bogdan și  Șerdean Pavel  Dorin și  5 voturi  împotrivă - 
Clepan Dimitrie Horațiu, Pleșa Gabriel, Buglea Rareș, Zdrânc Liviu Daniel și Albani 
Rocchetti Simone”
Marcel Jeler:”Acest proiect nu a trecut, nu au fost voturi suficiente.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 257/2013

12.  Revocarea  art.  3  al  HCL  nr.  3/2012  privind  constituirea  ca  parte  civilă  a 
municipiului Alba Iulia prin Consiliul Local în dosar penal nr.7223/107/2012 (fost 
dosar penat nr.129/8/2011)
Se  dă  cuvântul  domanei Rânghet  Georgeta  care  prezinta  proiectul  de  hotărâre  si 
raportul de specialitate.
Se dă cuvântul d-nei consilier Onetiu Maria Cornelia care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru  administraţie  publică  locală,  juridică  şi 
disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Onetiu Maria Cornelia: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Costinaș Marius Adrian: " Având in vedere ca avem cele doua variante cu se constiuie si 



nu se constituie supun aprobarii in prima varianta se constiuie. In cazul in care mai este 
nevoie sa să supun la vot si ceea de-a doua varianta. Supun la vot fost proiectul de 
hotarare in forma art 2 cu se constituie ca parte civilă in dosarul penal 7223/107/2012 si 
art. 1 cu revocare art.3 din hotararea nr.3/2012. Dacă nu mai sunt si alte discutii supun la 
vot cine este?"
Hava Mircea : ”Cine este pentru ce?”
Costinaș Marius Adrian: ”Pentru constituire.”
"Fiind supusă la vot, propunerea de constituire a votată cu 19 voturi pentru."

S-a adoptat Hotărârea nr. 258/2013

Domnul consilier Jidveian a revenit în sala de ședință.

13. Deplasarea domnului Raul Tudoraşcu, consilier local în cadrul Consiliului local al 
municipiului Alba Iulia în Belgia la Bruxelles, in perioada 15-18 septembrie 2013, 
pentru a participa la seminarul 2 „Pilot  Training for  Elected Reprezentatives” din 
cadrul  Proiectului  „INNOVATIVE  PLACE  –  BRAND  MANAGEMENT”  - 
Citzlogo/URBACT II
Se dă cuvântul domnului Belala Mihai care prezinta proiectul de hotărâre si raportul 
de specialitate.
Se dă cuvântul domnului Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului local de studii, prognoze economico-sociale, buget, fina-
nţe, servicii publice şi comerţ.
Sandu Cornel  Stelian:  "Comisia a avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Marius Adrian Costinaş:  "Discuţii?  Nu sunt,  aşadar supun la vot  cine este pentru 
aprobarea acestui proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18 voturi pentru și două abțineri - Zdrânc 
Daniel Liviu si Buglea Rareș"

S-a adoptat Hotărârea nr. 259/2013

14 Proiect de hotărâre privind stabilirea unor taxe speciale
Se dă cuvântul domnului Sandu Cornel Stelian care prezintă raportul de avizare din 
partea Comisiei Consiliului local de studii, prognoze economico-sociale, buget, fina-
nţe, servicii publice şi comerţ.
Sandu Cornel  Stelian:  "Comisia a avizat  favorabil  acest  proiect  de hotărâre şi  nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Clepan Dimitrie Horațiu : ”Trebuie să discutăm puțin modificarea aceasta de 
taxe pentru că mi se par exorbitante. De exemplu la pista de atletism mi se pare foarte 
mult. De obicei acolo vin oamnei care nu au posibilitatea să mergă la o sală de sport.  
Sunt oameni care doresc să facă sport si taxa aceea mi se pare foare mare.”

Sandu Cornel:”Am înțeles atunci ca.nd am discutat in comisie că prețul nu este 
pentru  cei  care  se  duc  și  aleragă  individual.  Este  aceast  tarif  pentru  competițiile 



organizate.  Se  poate  închiria  pentru  concursuri.  Nu  este  pentru  locuitorii  din 
municipiu.”

Clepan Dimitrie Horațiu: ”Eu asa am înțeles. Și la sala de forță mi se pare 
foarte mult 50 de lei/oră pe sală. Nu stiu cu este dar tot la fel se înțelege. Mi se pare  
extrem de mult. Pentru grupele de copii de la cluburile private aș dori, daca se paote, 
să  se  înjumătățească  sumele.  Ei  au  4  meciuri  pe  săptămână.  daca  tot  trebuie  să 
plătim ...să plătim 25 de lei/oră...maxim.”

Pleșa  Gabriel:  ”Nu  putem  găsi  cumva  o  cale  de  mijloc.  Pentru  un  club 
organizat să fie o taxă și pentru altcineva o altă taxă?”

Hava Mircea : ”Nu se poate face un tarif diferențiat.”
Clepan Dimitrie Horațiu: ”Propun să modificăm aceste tarife, altfel omorâm și 

echipele private.”
Părăsește sala de sedință domnul consilier Sandu.
Zdrânc Liviu Daniel: ”Să nu obținem venituri de la copii.”
Clepan  Dimitrie  Horațiu:  ”La  aceste  sume  nu  își  permit  oamenii  să  mai 

plătească.”
Domnii consilieri Pleșa Gabriel și Clepan Dimitrie Horațiu propun amânarea 

prezentului proiect de hotărâre.
A revenit în sala domnul consilier Sandu.
Hava Mircea : ”Înțelegeti că nu pot să spun executivului să treaca alte prețuri. 

Acestea sunt făcute pe baza unor calcule.”
Clepan Dimitrie Horațiu: ”Să propunem alte prețuri.”
Sandu Cornel: ”Pentru grupele de copii propun o reducere cu 50%.”
Hava Mircea: ”Puteți să propuneți pentru copii și juniori.”
Costinaș Marius Adrian:  ”Se va adăuga un aliniat  nou unde se  va trece ca 

pentru  grupele  de  elevi  taxele  se  reduc  cu  50 %.  Acesta  va  fi  un  nou  aliniat  la 
articolul 1.”

Clepan Dimitrie Horațiu: ”Să se rescrie cumva, la pistele de atletism, pentru că 
daca rămâne asa nu reiese că numai pentru grupele organizate se plătește pista.”

Albani Rocchetti Simone: ”Și sala de forță este foarte mult.”
Costinaș Marius Adrian: ”Atunci o să se scoata din proiect pista de atletism și 

sala de forță.”
Rânghet Georgeta: ”Acestea sunt taxe pentru anul 2013.”
Costinaș Marius Adrian: ”Daca nu mai sunt și alte completări la acest proiect 

supun la vot prezentul proiect de hotărâre cu modificările aduse.”
”Fiind supus la vot proiectul de hotărâre a fost votat cu 19 voturi pentru și o 

abținere - Clepan Dimitrie Horațiu.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 260/2013

 15 Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local 
pentru Asociaţia Artă şi Tradiţii Meşteşugăreşti Alba
Se dă cuvântul doamnei Fara Luminita care prezinta proiectul de hotarâre precum si 
raportul de specialitate.
Se dă cuvântul d-lui consilier Domuţa Iulius Viorel care prezintă raportul de avizare din 



partea  Comisiei  Consiliului  Local  pentru  activităţi  ştiinţifice,  învăţământ,  cultură, 
sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Marius Adrian Costinaş:  "Discuţii?  Nu sunt,  aşadar supun la vot  cine este pentru 
aprobarea acestui proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru și 3 abțineri - Albani 
Rocchetti Simone, Buglea Rareș și Medrea Bogdan."

S-a adoptat Hotărârea nr. 261/2013

16  Proiect  de  hotărâre  privind  alegerea  preşedintelui  de  şedinţă  care  va 
conduce lucrările Consiliului local al municipiului Alba Iulia în perioada septembrie 
– noiembrie 2013
Se  dă  cuvântul  doamnei  Rânghet  Georgeta  care  prezinta  proiectul  de  hotărâre  si 
raportul de specialitate.
Se dă cuvântul d-nei consilier Onetiu Maria Cornelia care prezintă raportul de avizare 
din  partea  Comisiei  Consiliului  local  pentru  administraţie  publică  locală,  juridică  şi 
disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice, 
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Onetiu Maria Cornelia: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
Popa Pavel : " Popunerea mea este ca domnul consilier Crișan Vasile să fie președinte 
ales pentru următoarele 3 luni." 
Marius Adrian Costinaş:  "Discuţii?  Nu sunt,  aşadar supun la vot  cine este pentru 
aprobarea acestui proiect?"
"Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru și o abținere - Crișan 
Vasile"

S-a adoptat Hotărârea nr. 262/2013

Marius Adrian Costinaş: „Alte discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt declar 
şedinţa închisă.” 

  Alba Iulia, 22 august  2013

            PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                      SECRETAR
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                 Marius Adrian Costinaş
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